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Beslutande  Sara Sjödal (C), ordförande 
Lotta Carlberg (C)  
Emma Lokander (M), 1:e vice ordf.  
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) 
Elin Åkerlund (L) 
Sara Nordfors (KD) 
 

Joakim Larsson (SD) 
Maj-Louise Ljungmark (SD) 
Klas Jakobsson (SD)  
Viktoria Söderling (S), 2:e vice 
ordf. 

Jonas Nyberg (S) 
Marie-Louise Rindå (S) 
Benny Larsson (S) 
Matilda Svahn (S) 
Lisbeth Piatos (V) 

Ersättare Yaqub Ahmed (C) §§ 80, 81, 96, 99, 104 
Erik Kolm (C) 
Filip Håkansson (C) 
Carola Fredén (M) §§ 80, 81, 96, 99, 104 
Jessica Tindre Falk (M) 
 

 

Lars-Ola Sandström (SD) 
Jan Jansson (SD)  
Veronica Mattsson (SD) 
Martin Mårtensson (S) 
Robin Falk (S) 
Lars-Olof Färnström (S) 
 

Mötessekreterare Therese Stålnacke 

Övriga närvarande Helena Carlsson, kommundirektör 
Veikko Niemi, ekonomichef 
Annika Höök, nämndsekreterare  
Roger Kjettselberg, VD Tierps kommunfastigheter AB §§ 80, 81, 96, 104 
Tomas Ulväng, VD Tierps Energi och Miljö AB §§ 80, 81, 96  
Per Angemo, verksamhetschef utbildning §§ 80, 81, 96, 99, 104 
Mikael Sjöberg, verksamhetschef individ- och familjeomsorg §§ 80, 81, 96  
Lars Ingeberg, verksamhetschef medborgarservice och näringslivschef §§ 80, 
81, 96, 99, 104  

Kristina Hadziresic, verksamhetschef kultur och fritid §§ 80, 81, 96, 99, 104  
Ulrica Stjerngren, verksamhetschef vård och omsorg §§ 80, 81, 87, 94, 96, 99, 
101, 104 

Håkan Sandberg, personalchef HR §§ 80, 81, 96  
Anne Eriksson, verksamhetschef gemensam service §§ 80, 81, 96 
Patrik Helgesson, fastighetschef Tierps kommunfastigheter AB § 99 
Anna Persson, chef tillväxt och samhällsbyggnad § 99 
Anita Rönnback, medicinskt ansvarig sjuksköterska § 87 
Emma Haglöf, medicinsk ansvarig för rehabilitering § 87 

 
 
 

 
 
 
 
  
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-04-10 

 

3 
 

Innehållsförteckning  
 
Paragraf  Rubrik Dnr  
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  Val av justerare   
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§ 81 Ekonomisk information KS/2024:8  
 
§ 82 Inkomna beslut och skrivelser KS/2024:23, 

KS/2024:305, 
KS/2024:306, 
KS/2024:1, 
KS/2022:602, 
KS/2024:344, 
KS/2023:1065, 
KS/2022:528, 
KS/2024:360, 
KS/2024:386, 
KS/2022:848, 
KS/2024:407 

 

 
§ 83 Inkomna beslut och skrivelser – 

samhällsbyggnad 
KS/2024:23  

 
§ 84 Redovisning av delegationsbeslut KS/2024:31  
 
§ 85 SEKKRETESS - Redovisning av 

anmälda beslut fattade med 
kompletterande beslutsrätt av 
förordnade ledamöter 

KS/2024:15  

 
§ 86 Revidering av delegationsordningen -  

VMA 
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§ 87 Patientsäkerhetsberättelse 2023 - Vård 
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§ 89 Tillsynsplan och behovsutredning för 

offentlig livsmedelskontroll i Tierps 
kommun 2024-2026 

KS/2024:68  
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§ 90 Förfrågan om huvudmannaskap för 
utredningar vid Strömsbergs bruk, 
Tierps kommun 

KS/2024:57  

 
§ 91 Svar på remiss - Översyn och 

aktualisering av hamnarna av 
riksintresse för yrkesfisket 

KS/2023:1044  

 
§ 92 Svar på revisionsrapport - 

Grundläggande granskning av 
kommunstyrelsens egen verksamhet 

KS/2023:1051  

 
§ 93 Handlingsplan avseende 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
KS/2024:323  

 
§ 94 Svar på revisionsrapport - Granskning 
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KS/2023:1050  

 
§ 95 Riktlinje för insatserna kontaktperson, 
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ledsagare och umgängesstöd 

KS/2023:976  

 
§ 96 Årsredovisning 2023 KS/2024:359  
 
§ 97 Låneram för Tierps kommun KS/2024:275  
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KS/2024:192, 
KS/2022:761 

 

 
§ 99 Framtida skolsituation i Tierps Köping KS/2024:277  
 
§ 100 Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, 

vård och omsorg i Uppsala län 2024-
2026 

KS/2024:198  

 
§ 101 Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst KS/2023:1046  
 
§ 102 Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 

och framåt 
KS/2024:338  

 
§ 103 SEKRETESS - Yttrande till 
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KS/2024:385  
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§ 80 
 

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att godkänna föredragningslistan med följande revideringar; 
 

• Ärendena 4, 19, 27, 22, 10, 17, 24 föredras i aktuell ordning, vid 
tidsluckor mellan föredragen följs ordinarie föredragningslista.  
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§ 81 
Dnr KS/2024:8  

Ekonomisk information 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Ekonomichef Veikko Niemi föredrar ekonomisk information gällande 
bokslut 2023, budget 2024, finansiell rapport, resultatutjämningsreserv 
(RUR) med mera.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggares tjänsteutlåtande 
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§ 82 
Dnr KS/2024:23, KS/2024:305, KS/2024:306, KS/2024:1, KS/2022:602, KS/2024:344, 
KS/2023:1065, KS/2022:528, KS/2024:360, KS/2024:386, KS/2022:848, KS/2024:407  

Inkomna beslut och skrivelser 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att informationen är mottagen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpande på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 
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§ 83 
Dnr KS/2024:23  

Inkomna beslut och skrivelser – samhällsbyggnad 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
bifogas beslut och skrivelser inkomna till Tillväxt och samhällsbyggnad och 
bedöms vara av intresse för politiken. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser - Samhällsbyggnad 
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§ 84 
Dnr KS/2024:31  

Redovisning av delegationsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna redovisning av delegationsbeslut 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt fastställd delegationsordning ska delegaterna anmäla 
delegationsbesluten till kommunstyrelsen enligt kommunallagen, inklusive 
beslut som fattas med vidaredelegation. 
Kommunstyrelsen har i kommunstyrelsens delegationsordning överlåtit 
beslutanderätt till utskottet, ordföranden och tjänstemän. Beslutanderätt 
kan också i vissa fall delegerats i separata kommunstyrelsebeslut. Beslut 
fattade på delegation ska redovisas till kommunstyrelsen. 
Följande delegationsbeslut redovisas till kommunstyrelsen: 
 
Vård- och omsorgsområdets insatser  
Avgift för vård- och omsorgsområdets insatser 
Handlingsid: KS 2024:1275 Period: 2024-01-01 – 2024-02-29 
 
Avgift för vård- och omsorgsområdets insatser gällande LSS  
Handlingsid: KS 2024:1037 Period: 2024-02-01 – 2024-02-29 
 
Avgift för vård- och omsorgsområdets insatser gällande SoL 
Handlingsid: KS 2024:1038 Period: 2024-02-01 – 2024-02-29 
 
Individ- och familjeomsorg  
Handlingsid: KS 2024: 1036 Period: 2024-02-01 – 2024-02-29 
 
Bostadsanpassningsbidrag  
Handlingsid: KS 2024:1484 Period: 2024-03-01 – 2024-03-27 
 
HR 
Handlingsid: KS 2024:1101 Period: 2024-01-01 – 2024-01-31 
Handlingsid: KS 2024:1196 Period: 204-02-01 – 2024-02-29 
 
Parkeringstillstånd  
Handlingsid: KS 2024:1485 Period: 2024-02-23 – 2024-03-25 
 
Miljö- och hälsoskydd samt Planering och myndighet 
Handlingsid: KS 2024:1482 Period: 2024-02-27 – 2024-03-27 
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Färdtjänst: 
Handlingsid: KS 2024:1483 Period: 2024-02-26 – 2024-03-21 
 
Övriga delegationsbeslut registrerade i Lex 
Handlingsid: KS 2024:1503 Anmälda till kommunstyrelsens sammanträde 
10 april 2024, lista 3. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Delegationsbeslutslistor från verksamheten 

 
Beslutet skickas till 

• Berörda handläggare 
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§ 86 
Dnr KS/2024:9  

Revidering av delegationsordningen -  VMA 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning enligt 
föreliggande förslag, samt 
 
att ändringen gäller från och med 1 maj 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Delegation enligt kommunallagen (6 kap 33-38 §§), innebär att rätten att 
besluta i ett visst ärende eller i en grupp av ärenden, flyttas över till någon 
annan. Den som har sådan rätt kallas delegat. De ärenden som delegaten har 
rätt att fatta beslut i anges i kommunstyrelsens delegationsordning.  
För att hålla delegationsordningen aktuell utifrån gällande lagar och 
förordningar, uppdateras den regelbundet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 34/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Ändringsblankett – ksau 2024-03-19 VMA 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Säkerhetsskyddschef 
• Biträdande säkerhetsskyddschef 
• Verksamhetschef Gemensam service 
• Administratör Ledningsstöd  
• Huvudregistrator 
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§ 87 
Dnr KS/2024:241  

Patientsäkerhetsberättelse 2023 - Vård och omsorg 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att rapporteringen av Patientsäkerhetsberättelsen 2023 är mottagen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
PSL 2010:659, SOSFS 2011:9 7 kap. 3 § 
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren varje år upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse. Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är att 
öppet och tydligt redovisa strategier, mål och resultat av arbetet med att 
förbättra patientsäkerheten.  
 
Året kom att präglas av fortsatt arbete med handlingsplan för patientsäkerhet 
efter nulägesanalysen 2022. Inspektionen för vård och omsorgs (IVO:s) 
granskning i början av året gav ytterligare skjuts till detta. Många av 
bristerna som IVO påpekade var vi medvetna om och hade uppmärksammat. 
Arbetet har därmed fortsatt för att öka patientsäkerheten.  
  
Dokumentationen i patientjournalen fick ett ökat fokus, där de påtalade 
bristerna fick en tydlig åtgärd i att alla sökord som inte var KVÅ-koder togs 
bort. Vidare utvecklades avvikelsemallen med förtydliganden, ett arbete som 
kommer fortgå under 2024.   
  
Sjuksköterskor med ansvar för kvalitetsutveckling har under året gjort ett 
gediget arbete med att utbilda omvårdnadspersonal i syfte att höja 
kunskapen och öka patientsäkerheten. Förflyttnings- och 
lyftlicensutbildningar har också hållits kontinuerligt i syfte att undvika risker 
och skador vid patientförflyttningar. Legitimerad personal gick under 
februari en kvalitetsutbildning i syfte att tydliggöra uppdraget och ansvaret 
som patientansvarig legitimerad.  
  
Palliativ vård, både lokalt och i samverkan har varit i fokus under året. En ny 
samverkansmodell för palliativ vård utvecklades under året i ett 
länsgemensamt delprojekt till Vård i hemmet och den startade under 
september 2023. Målsättningen är att den palliativa vården i hemmet ska bli 
mer jämlik över hela länet och vara mer personcentrerad och samordnad än 
tidigare. Parallellt med införandet av samverkansmodellen fastställdes och 
implementerades vår lokala rutin för palliativ vård under hösten. En högre 
andel av de avlidna hade haft brytpunktssamtal, men andelen registrerade i 
kvalitetsregistret är fortsatt på ungefär samma nivå som året innan. 
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Vi ser fortsatt att BHK-mätningar och följsamheten till basala hygien- och 
klädregler inte når upp till målet och att det kan innebära en risk för 
patienten. Riskbedömningar gällande fall, trycksår, undernäring och 
munhälsa utförs inte enligt rutin inom 3 dagar, men riskbedömningarna som 
sådana har ändå blivit fler. Vi ser en försiktig förbättring avseende andelen 
trycksår i verksamheten vilket kan bero på en ökad medvetenhet efter insatta 
utbildningsåtgärder. Antalet läkemedelsavvikelser har ökat medan antalet 
fall minskat något under 2023. 
 
Vi ser att det är alltmer avancerad sjukvård i hemmet och patienterna som 
skrivs ut har ett större behov av hälso- och sjukvårdsinsatser än tidigare. I 
slutet av året var trycket på korttidsplatser högt, vilket medförde många 
betaldagar för utskrivningsklara patienter som fick vara kvar på sjukhuset. 
 
De kvalitetsförbättrande åtgärder som vi påbörjade 2023 kommer fortsätta 
under 2024. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet arbete och omsorg § 16/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Patientsäkerhetsberättelse 2023 - Vård och omsorg 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Medicinskt ansvarig sjuksköterska 
• Medicinskt ansvarig för rehabilitering 
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§ 88 
Dnr KS/2023:549  

Uppföljning av internkontrollplan 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att godkänna rapporten. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunen ha en väl fungerande intern kontroll. 
Med intern kontroll avses kommunens och kommunkoncernens interna 
förfaringssätt och arbetsrutiner som syftar till att säkerställa att 
organisationens mål uppfylls och att verksamheten är laglig. Ordnandet av 
intern kontroll och riskhantering är en del av ledningen av kommunen och 
kommunens bolag. Kommunstyrelsens internkontrollplan omfattar 
kommunstyrelsens förvaltning. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Mål och uppdrag 
Internkontrollplanen är en del av arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 
 
Arbetet med uppföljning, insyn och intern kontroll (däribland 
internkontrollplanen) är under utveckling. Detta kommer bland annat 
innebära att interkontrollplanearbetet framöver bättre kommer att följa 
årshjulet för planering och uppföljning av verksamhet och budget med ökad 
effektivitet som konsekvens.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 33/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Rapport uppföljning internkontroll 2023 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Verksamhetschef Medborgarservice 
• Verksamhetschef Kultur och fritid 
• Verksamhetschef Individ och familjeomsorgen 
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• Verksamhetschef Vård- och omsorg 
• Verksamhetschef Gemensam service 
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§ 89 
Dnr KS/2024:68  

Tillsynsplan och behovsutredning för offentlig 
livsmedelskontroll i Tierps kommun 2024-2026 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta Tillsynsplan och behovsutredning för offentlig livsmedelskontroll i 
Tierps kommun 2024-2026. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen som är en operativ tillsynsmyndighet ska för varje 
verksamhetsår upprätta en kontrollplan som omfattar myndighetens 
ansvarsområde enligt tillämplig lagstiftning inom livsmedelsområdet. 
 
Kontrollplanen baseras på en behovsutredning som beskriver vilka behov 
och resurser som behövs för att utföra den offentliga kontrollen inom 
livsmedelskedjan. Behovsutredningen och planen ska beslutas av den eller 
de kommunala nämnder som har ansvar för kontrollen vilket i Tierps 
kommun är kommunstyrelsen respektive jävsnämnden. 
 
Från 2024 har lagstiftningen ändrats vilket innebär att avgifter för tillsyn tas 
ut efter kontrollen har genomförts. Detta berör främst företag som har 
delbetalat en mindre summa över flera år innan besöket, som nu kommer 
betala hela summan efter tillsynsbesöket. Vidare används en ny 
riskklassningsmodell antagen av Livsmedelsverket vilket innebär att 
samtliga livsmedels- och dricksvattenobjekt klassas om till nya 
tillsynsintervaller. Det innebär att kontroller kan genomföras flera gånger 
per år till en gång var femte år beroende på verksamhetens nya riskklass.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 40/ 2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Tillsynsplan och behovsutredning för offentlig livsmedelskontroll i 

Tierps kommun 2024-2026 
 
Beslutet skickas till 

• Chef Miljö- och hälsoskyddsenheten  
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§ 90 
Dnr KS/2024:57  

Förfrågan om huvudmannaskap för utredningar vid 
Strömsbergs bruk, Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att Tierps kommun inte åtar sig huvudmannaskap för utredningar vid 
Strömsbergs bruk. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen har skickat förfrågan till Tierps kommun om att anta 
huvudmannaskap för utredningar i huvudstudiefas vid det förorenade 
området Strömsbergs bruk.  
 
Huvudmannaskapet för Strömsbergs bruk innebär att genomföra 
huvudstudie samt efterbehandlingsprojekt som finansieras med statliga 
bidrag.  
 
Huvudmannen är den juridiska person som ansvarar för arbetet i projektets 
olika skeden däribland upphandling, genomförande, uppföljning och 
finansiellt ansvar.  
 
Beslutsmotivering 
Den kommun eller myndighet som tar på sig huvudmannaskapet behöver i 
normalfallet inte bekosta någon egeninsats. Bidrag kan lämnas upp till 100 
procent av kostnaderna för en utredning av ett förorenat område under 
förutsättning att inte ansvar kan utkrävas.  
 
Däremot ska huvudmannen stå för sina egna arbetskostnader kopplade till 
deltagande i styrgrupper, ekonomihantering, administration och 
fastighetsfrågor. De egna arbetskostnaderna bedöms till 100 000 kr för 
projektets huvudstudie. 
 
Tierps kommun har tagit del av Länsstyrelsens förfrågan och kan konstatera 
att det under 2024 inte finns möjlighet att finansiera de arbetskostnader som 
behövs och kan därmed inte åta sig ett huvudmannaskap i nuläget.  
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Barnrättskonsekvenser 
Med anledning av att utredningsarbetet i nuläget är i tidigt skede, inför en 
huvudstudie, bedöms den förorenade marken inte ha en direkt påverkan på 
omgivningen. Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms 
påverkas av beslutet att huvudstudien, i kommunalt huvudmannaskap, inte 
påbörjas  under 2024. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 41/ 2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Förfrågan om huvudmannaskap för utredningar vid Strömsbergs 

bruk, Tierps kommun 
• Huvudmannabroschyren - Huvudman - efterbehandling av 

förorenade områden 
 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
• Chef Miljö och hälsoskyddsenheten  
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§ 91 
Dnr KS/2023:1044  

Svar på remiss - Översyn och aktualisering av hamnarna av 
riksintresse för yrkesfisket 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta remissvaret och skicka det till Havs- och vattenmyndigheten. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommun har lämnats möjlighet att yttra sig om förslaget om översyn 
och aktualisering av hamnar som är av riksintresse för yrkesfisket.  
 
Senaste beslutet om hamnar av riksintresse för yrkesfisket togs av 
Fiskeriverket år 2006. Nu ansvarar istället Havs- och vattenmyndigheten för 
processen att peka ut områden som skall skyddas mot åtgärder som påtagligt 
kan försvåra för fisket. De har tagit fram nya kriterier och en aktualisering 
av dessa.  
 
Vid beslutet år 2006 utsågs 55 svenska hamnar, där ibland Öregrund som 
sedan dess varit ensam hamn för Uppsala län. I det nya förslaget finns nya 
urvalskriterier och förslag som resulterat i 29 utpekade hamnar, varav enbart 
12 på ostkusten. Öregrund försvinner som hamn med riksintresse för 
yrkesfiske och ingen annan hamn tillkommer i Uppsala län. 
 
De utpekade hamnarna anses ha nödvändig infrastruktur för yrkesfisket 
räknat på landningsvärden i hamnar, antal fartyg och samlat tonnage. 
Förslaget innebär en stor minskning av antalet utpekade hamnar längs hela 
ostkusten, kriterierna ser till storskalighet på ett sätt som riskerar att 
missgynna småskaligt yrkesfiske.  
 
Det blir ingen direkt påverkan för Tierps kommun, då vi i dag saknar 
utpekade hamnar och kommer att göra så även om förslaget går genom. 
Däremot så anser kommunen att frågan är viktig, framför allt ur ett 
beredskapsperspektiv då ett småskaligt yrkesfiske bidrar till en hållbar 
livsmedelskonsumtion. Vi ställer oss därför tveksamma till att endast utpeka 
stora hamnar som landar fisk för fiskmjölstillverkning.  
 
Därför ställer vi oss bakom Östhammars kommuns remissvar.  
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Barnrättskonsekvenser 
Beslutet att anta remissvaret antas inte innebära några direkta konsekvenser 
för barn. Att lyfta frågor om beredskap och hållbara livsmedelskedjor kan 
däremot indirekt ha en positiv inverkan på barns möjligheter, både nu och i 
framtiden.  
 
Mål och uppdrag 

• Beslutet bidrar till att nå mål 12, Hållbar konsumtion och produktion 
• Beslutet bidrar till att nå mål 14, Hav och marina resurser 

 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Remissvar - Översyn och aktualisering av hamnarna av riksintresse 

för yrkesfiske 
• Yttrande från Östhammars kommun gällande remiss - Översyn och 

aktualisering av hamnarna av riksintresse för yrkesfisket 
• Remiss - Översyn och aktualisering av hamnarna av riksintresse för 

yrkesfisket 
 
Beslutet skickas till 

• Havs- och vattenmyndigheten på e-post  
havochvatten@havochvatten.se  

  

mailto:havochvatten@havochvatten.se
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§ 92 
Dnr KS/2023:1051  

Svar på revisionsrapport - Grundläggande granskning av 
kommunstyrelsens egen verksamhet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta svaret på revisionsrapporten avseende fördjupad grundläggande 
granskning av kommunstyrelsens egen verksamhet och överlämna det till 
kommunrevisorerna. 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S) och Matilda Svahn (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I granskningen konstateras att verksamheten i huvudsak bedrivs i enlighet 
med kommunfullmäktiges mål och uppdrag. Dock är den sammanfattande 
bedömningen utifrån granskningens syfte bland annat att kommunstyrelsen 
bör tydliggöra kommunstyrelseledamöternas roller och uppdrag, förtydliga 
kommunstyrelsen möjlighet att aktivt efterfråga specifik rapportering samt 
att tydligare beskriva utskottens roll och uppdrag. 
 
Revisorerna lämnar i sitt utlåtande bedömningar och rekommendationer till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen ställer sig bakom revisorernas 
utlåtande då det är viktigt att tydliggöra roller och ansvar för 
kommunstyrelsen i sin helhet, för kommunstyrelsen ledamöter samt för 
kommunstyrelsens ledamöter. Tierps kommuns svar på revisionsrapporten 
återfinns i bilagan Svar på revisionsrapport – Fördjupad grundläggande 
granskning av kommunstyrelsens egen verksamhet. 
 
Kommunstyrelsen har utifrån granskningsrapporten också tagit fram en 
handlingsplan där planerade åtgärder beskrivs närmare. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-04-10 

 

23 
 

 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar på att socialdemokraternas svar på 
revisionsrapport avseende fördjupad grundläggande granskning av 
kommunstyrelsens egen verksamhet skall antas och överlämnas till 
kommunrevisorerna. /Bilaga/ 
 
Bifall 
Emma Lokander (M) och Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till liggande 
förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderlings 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 31/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Svar revisionsrapport – Fördjupad grundläggande granskning för 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
• Revisionsrapport - Fördjupad grundläggande granskning av 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
• Revisorernas utlåtande - Fördjupad grundläggande granskning av 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
 
Beslutet skickas till 

• Kommunrevisorerna 
• Huvudregistrator 
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§ 93 
Dnr KS/2024:323  

Handlingsplan avseende kommunstyrelsens egen verksamhet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta upprättad handlingsplan avseende kommunstyrelsens egen 
verksamhet. 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S) och Matilda Svahn (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommuns revisorer har gett KPGM i uppdrag att genomföra en 
fördjupade grundläggande granskning av kommunstyrelsens egen 
verksamhet. Uppdraget var en del av revisionsplanen för år 2023. KPMGs 
samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen inte 
i tillräcklig utsträckning skapat tillfredsställande förutsättningar för styrning, 
uppföljning och kontroll av den egna verksamheten. 
 
Utifrån den kritik som framkommit i granskningsrapporten samt 
revisorernas bedömningar och rekommendationer har en handlingsplan 
tagits fram. Handlingsplanen omfattar i korthet ett löpande 
utbildningskoncept för kommunstyrelsens ledamöter, åtgärder för att 
säkerställa en god och tydlig dialog med förvaltningen, tydlighet i styrning 
och uppföljning samt utbildningsinsatser för förvaltningens handläggare.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Tilläggsyrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar på nedanstående tillägg till handlingsplanen 
avseende kommunstyrelsens egen verksamhet; 
 

− Ta fram rutin för hur enskilda ledamöter skall agera för att efterfråga 
information till kommunstyrelsens sammanträden. 
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− Lägga en plan för kommunstyrelsens möten som matchar den 
ekonomiska processen och kommunens årshjul så att beslut för att 
hålla ekonomin i balans kan fattas fortlöpande utifrån bland annat 
prognosen. 
 

− Lägga till på utbildningspunkten - inkludera relevanta 
tjänstepersoner i kommunstyrelsens utbildning och ha med våra 
olika roller.  

 
Bifall 
Emma Lokander (M) och Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande 
förslag. 
 
Avslag 
Emma Lokander (M) och Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Viktoria 
Söderlings (S) tilläggsyrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande förslag. 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Viktoria Söderlings 
(S) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 32/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Handlingsplan avseende kommunstyrelsens egen verksamhet 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Gemensam service 
• Kommundirektör 
• Enhetschef Kvalitet och strategisk utveckling   
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§ 94 
Dnr KS/2023:1050  

Svar på revisionsrapport - Granskning av hemtjänsten 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att anta svaret på revisionsrapporten avseende KPMGs granskning av 
hemtjänst, samt  
 
att fastställa framtagen handlingsplan och överlämna ärendet till 
kommunrevisorerna.  
 
Sammanfattning av ärendet 
KPMG har av Tierps kommuns revisorer fått i uppdrag att granska 
kommunens hemtjänstverksamhet. Syftet med granskningen har varit att 
bedöma om kommunstyrelsen säkerställt en ändamålsenlig planering och 
bemanning inom hemtjänstverksamheten. Hemtjänsten är en central och 
viktig välfärdstjänst, som har utvecklats till att bli en kvalificerad tjänst som 
ger vård och omsorg till ibland svårt sjuka personer i deras hem. Allt fler 
äldre bor kvar i sitt hem hela livet ut, vilket också kan innebära ett stort 
behov av stöd från hemtjänsten. 
 
En handlingsplan har tagits fram utifrån de rekommenderade åtgärderna 
som framkommit i KPMGs revisionsrapport. Ärendet har gått via utskottet 
Arbete och omsorg den 2024-03-18 för information.  
 
Beslutsmotivering 
Revisionens samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att 
kommunstyrelsen delvis säkerställt en ändamålsenlig planering och 
bemanning inom hemtjänstverksamheten. Utifrån resultatet kan 
verksamheten instämma med revisionens samlade bedömning och har 
därmed lyft fram åtgärder till de delar där revisionen rekommenderade 
åtgärder. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Revideringen av denna taxa ger ingen avgörande förändring för barn och 
unga vad gäller deras rättigheter.  
 
Mål och uppdrag 
- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.1 att medborgarnas delaktighet i 
kommunens verksamhet och utveckling ska öka. 
- Beslutet bidrar till arbetet med delmål  16.2 att kommunens verksamheter 
ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
De åtgärder som framtagits ryms inom befintlig budgetram inom Vård och 
omsorg.  
 
Protokollsanteckning  
Joakim Larsson (SD) inkommer med en protokollsanteckning /Bilaga/. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Svar på revisionsrapport - Granskning av hemtjänsten  
• Handlingsplan avseende hemtjänsten i Tierps kommun 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef, Vård och omsorg 
• Områdeschef Myndighet och kvalitet 
• Områdeschef Äldreomsorg 

 
  



Protokollsanteckning p. 17 
 
Sverigedemokraterna menar att det finns en betydande lucka i underlaget till denna punkt. Enligt de 
uppgifter som vi har fått fram så finns det fortfarande betydande brister i kunskaper i svenska språket 
hos väsentliga delar av personalen, vilket leder till kommunikationsproblem med brukarna. Det här 
bekräftas också muntligen av ansvarig tjänsteman på mötet. Detta är ett problem som knappt berörs i 
underlaget och är en brist som behöver åtgärdas framöver. 
 
 
Joakim Larsson 
Sverigedemokraterna 
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§ 95 
Dnr KS/2023:976  

Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt kvalificerad 
kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att anta riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt kvalificerad 
kontaktperson, kvalificerad kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd, 
samt 

 
att riktlinjen gäller från och med 15 april 2024 till och med 31 december 
2027. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag på ny riktlinje som ersätter tidigare riktlinje som upphör att gälla 
2023-12-31.  
 
Tidigare riktlinje antogs i Kommunstyrelsen 2019-03-26 och började gälla 
2019-04-01. Denna riktlinje förlängdes av Kommunstyrelsen 2022-11-29 
med ett år till 2023-12-31, KS-261§ 2022. 
 
Denna riktlinje behandlar kontaktperson, ledsagarverksamhet och 
umgängesstöd. Aktuella lagrum är Socialtjänstlagen (2001:453) (SoL), Lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och 
Lagen (1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). 
Riktlinjen ska ge handläggare stöd och vägledning i arbetet.  
 
I riktlinjen är insatsen ungdomsstöd införd. Det är en ny insats som införts 
efter att tidigare riktlinje fastställdes. Den nya riktlinjen har i övrigt endast 
redaktionella ändringar. Inga förändringar gällande bedömningar kring 
rätten till bistånd har gjorts. 
 
Riktlinjen har varit ute på remiss till pensionärsrådet och rådet för 
funktionshinder. Inga synpunkter har inkommit. 
 
Riktlinjen bereds i kommunstyrelsens arbetsutskott då den berör två utskotts 
verksamhetsområden. Enligt kommunstyrelsens reglemente ska en fråga 
som berör fler än ett utskott hanteras av arbetsutskottet. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Riktlinjerna förtydligar barnkonventionen och barns bästa i handläggningen 
av ärenden inom området, vilket är viktigt för barns bästa. 
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Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till arbetet med  delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Inga ekonomiska konsekvenser med anledning av riktlinjerna. 
Ändringarna är endast av redaktionell karaktär och påverkar inte 
bedömningsgrunder kring rätten till bistånd. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 35/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt kvalificerad 

kontaktperson, kvalificerad kontaktperson, ledsagare och 
umgängesstöd 

• RF § 2 Remiss - Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt 
kvalificerad kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd 

• PR § 4 Remiss - Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt 
kvalificerad kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Verksamhetschef Individ- och familjeomsorg 
• Enhetschef Kvalitet och strategisk utveckling  
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§ 96 
Dnr KS/2024:359  

Årsredovisning 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna årsredovisningen för 2023, 
 
att avsätta 31 800 000 kronor i resultatutjämningsreserv, 
 
att verksamheten i Tierps kommunfastigheter AB och AB Tierpsbyggen 
under 2023 varit förenlig med det kommunala ändamålet och de kommunala 
befogenheterna, samt 
 
att verksamheten i Tierps Energi och Miljö AB och TEMAB Fjärrvärme AB 
under 2023 varit förenlig med det kommunala ändamålet och de kommunala 
befogenheterna under förutsättning att de inlämnade preliminära 
årsboksluten fastställs av bolagsstyrelserna 11 april 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisning och bokslut har upprättats för år 2023. 
 
Förvaltningsberättelsen är kommunstyrelsens översikt och analys av de 
olika verksamhetsområdena inklusive nämnder och de kommunala bolagen 
och lämnas till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Bilagda årsredovisningar gällande Tierps Energi och Miljö AB, TEMAB 
fjärrvärme AB, Tierps kommunfastigheter AB och AB Tierpsbyggen har 
inlämnats i preliminärt format. De är antagna av bolagens styrelser men är 
ännu inte behandlade på bolagsstämmorna. 
 
Kommunstyrelsen bedömer likt revisorernas utlåtande att Tierps Energi och 
Miljö AB, TEMAB Fjärrvärme AB, Tierps kommunfastigheter AB samt AB 
Tierpsbyggens verksamhet har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunstyrelsen har dock identifierat utmaningar för respektive bolag att 
kunna följa och leva upp till de fastställda ägardirektiven och 
kommunkoncernens gemensamma mål. 
Under 2024 kommer det systematiska tillvägagångssättet ses över för hur 
kommunstyrelsen ska efterfråga samt hur bolagen ska redovisa och 
inkomma med information under verksamhetsåret för att belysa de 
utmaningar som återstår för respektive bolag. 
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättkonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Protokollsanteckning  
Viktoria Söderling (S) inkommer med en protokollsanteckning /Bilaga/. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Årsredovisning 2023 Lönenämnd 
• Årsredovisning 2023 IT-nämnd 
• Årsredovisning 2023 Tierps kommun 
• Årsredovisning 2023 Tierps kommunfastigheter AB 
• Årsredovisning 2023 AB Tierpsbyggen 
• Årsredovisning 2023 Tierps Energi och Miljö AB 
• Årsredovisning 2023 TEMAB Fjärrvärme AB 
• Granskningsrapport 2023 Tierps Energi och Miljö AB  
• Granskningsrapport 2023 TEMAB Fjärrvärme AB 
• Granskningsrapport 2023 Tierps kommunfastigheter AB 
• Granskningsrapport 2023 AB Tierpsbyggen 
• Rapportering från PwC 2023 TKAB ABTB 
• Revisionsberättelse Tierps Energi & Miljö AB 2023 
• Revisionsberättelse från PwC 2023 TEMAB Fjärrvärme 
• Bolagsrapport - Tierps energi och Miljö AB 2023 

 
Beslutet skickas till 

• Ekonomichef 
• Chef Kvalitet och strategisk utveckling 
• VD kommunala bolag 

  



   
 

 

 
 

 

 

Protokollsanteckning – Årsredovisning 2023 

 

Verksamheternas underskott fortsätter att öka och vid den sista prognosen för 2023 så gick vi 
mot ett nollresultat eller kanske något minus. Vi behöver kunna lita på våra prognoser och 
kunna agera efter dem. De här svängningarna riskerar att minska motivationen i 
verksamheterna. Nu när vi går in i riktigt tuffa tider behövs motivationen som mest. När 
verksamheterna har ett underskott på runt 50 mnkr behövs politiskt ansvar och politiska beslut 
för att komma till rätta med ekonomin. 

 

 

För den socialdemokratiska gruppen 

Tierp 2024-04-11 

 

Viktoria Söderling (S) 
Oppositionsråd 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-04-10 

 

32 
 

 
 
 
§ 97 
Dnr KS/2024:275  

Låneram för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att Ekonomichef har rätten att omsätta befintlig lånestock, samt  
 
att kommunens låneram fastställs till 275 mnkr. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommuninvest kräver att kommunen årligen fattar beslut om låneram och 
omsättning av befintliga lån. Detta har det inte funnits behov av då 
kommunen inte har haft någon nyupplåning/omsättning sedan 2021-05-28. 
Kommunens skuldportfölj uppgår idag, 2024-03-19 till 170 mnkr.  
Kommunens borgensåtaganden i koncernen per 2024-01-01; 
 
Bolag Borgensram Utnyttjat 
ABTB 1 000 mnkr 860 mnkr 
TKAB    835 mnkr 705 mnkr 
TEMAB    600 mnkr 526 mnkr 
 
Kommunen    275 mnkr   170 mnkr 
 
Totalt kan kommunen ha en låneskuld på totalt 2710 mnkr. 
 
Beslutsmotivering 
För att när behov uppkommer att omsätta eller låna upp nya medel från 
Kommuninvest ska alla beslut och dokument finns tillgängliga. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 36/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Ekonomichef 
• Kommuninvest 
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§ 98 
Dnr KS/2024:192, KS/2022:761  

Beställning av utbyggnation av kommunala verksamhetslokaler 
på Örbyhus skola 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att upphäva kommunstyrelsens beslut från den 13 mars 2024, § 73, då 
ärendet behöver beslutas i kommunfullmäktige.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna en beställning av utökning av verksamhetslokaler på Örbyhus 
skola till Tierps kommunfastigheter AB enligt förstudien, samt  
 
att finansiering av hyreskostnaderna ingår i ordinarie budgetprocess 2026-
2029. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I September 2022 beslutade KF att genomföra en förstudie gällande 
Örbyhus skola och nybyggnation av nya grundskolelokaler. Förstudien 
genomfördes där lokalbehovet för kommunala verksamhetslokaler inom 
Grundskola samt Kultur och Fritid togs fram. I förstudien utfördes även 
geotekniska-, markförorening- och dagvattenutredning på skolområdet för 
att se lämpligheten vid en nybyggnation på skoltomten. Dessa utredningar 
resulterade att vissa områden på skoltomten ej är att rekommendera en 
nybyggnation på. Förstudien redovisar sammanfattningsvis ett behov av 
utökning av verksamhetslokaler för grundskola, nya lokaler för kulturskola 
och fritidsgård samt utökning av antalet matplatser på Örbyhus skola. 
Förslaget från förstudien är att detta sker genom en utbyggnation av L-
huset, ombyggnation av förskolan Skogsbackens lokaler samt 
om/utbyggnation av matsal. 
 
Ovanstående tre åtgärder föreslås gå i samma projektbeställning mot TKAB 
men föreslås delas in i olika etapper utefter tidsplan för genomförande. 
TKAB har tagit fram en uppskattad investeringsbudget på ca 39 Mkr +/-
20% i dagsläget. Budget är framtagen utifrån uppskattade 
schablonkostnader kr/kvm gällande ny och ombyggnation samt 
erfarenhetssiffror. 
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Beslutsmotivering 
Förstudien som har genomförts gällande behovet av kommunala 
verksamhetslokaler redovisar ett utökat behov av lokaler inom Utbildning 
samt Kultur och Fritid. Utifrån förstudiens framtagna förslag så ser vi även 
en möjlighet till utökat samnyttjande av lokaler mellan Kultur och Fritid 
samt lämna externt inhyrda lokaler. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Denna byggnation ämnar att ge barn och unga i Örbyhus tillgång till 
ändamålsenliga lokaler för sin skolgång samt säkerställa att verksamhet för 
barn och unga, på deras fria tid, fortsatt kan bedrivas i Örbyhus. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 

• 3.1 Kultur- och fritidsaktiviteter för alla barn och unga, oavsett kön, 
bakgrund eller ekonomiska förutsättningar  

• 4.2 Alla barn ska erbjudas en likvärdig grundskola av god kvalitet 
som leder till relevanta och ändamålsenliga kunskaper.  

• 11.6 Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög 
kvalitet och tillgänglighet i hela kommunen. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Investeringsbudget och uppskattad utökad hyreskostnad: 
Investeringsbudget (TKAB)  39 000tkr +/-20% 
Uppskattad hyreskostnad (Tierps Kommun) 3 200 tkr +/-20% 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Förstudie Örbyhus 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Verksamhetschef Utbildning 
• Verksamhetschef Kultur och Fritid 
• Ekonomichef 
• Kostchef 
• Fastighetsstrateg 
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§ 99 
Dnr KS/2024:277  

Framtida skolsituation i Tierps Köping 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att informationen gällande fördjupad förstudie framtida skolsituation i Tierp 
Köping är mottagen,  

 
att initiera process med ansökan om planbesked för ny detaljplan på 
fastighet Tierp 84:11 (Centralskolan),  
 
att med hänsyn till uppskattade investerings- och driftskostnader uppdra 
kommunstyrelsen utreda ett förslag till försäljningsprocess gällande 
Centralskolans fastighet, verksamhet och drift inklusive Centralhallen med 
hänsyn till att funktionsgodkända skyddsrum motsvarande dagens kapacitet 
på fastigheten ska bibehållas. Kommunstyrelsen uppdras att återkomma med 
redovisning i frågan inför ställningstagande i kommunfullmäktige senast 
2024-09-17. 

  
att initiera processen med ansökan om planbesked för ny detaljplan på 
fastigheterna Tierp 127:1, Tierp 1:1 och Tierp 128:1 (Aspenskolan),  
 
att godkänna beställning gällande nybyggnation av verksamhetslokaler för 
anpassad grundskola på fastigheten Tierp 127:1 (Aspenskolan) till TKAB. 
Efter framtagande av programhandling skall ny kostnadskalkyl och tidsplan 
redovisas till kommunstyrelsen för godkännande, samt 

  
att godkänna beställning till TKAB gällande nybyggnation av konstgräsplan 
och 7-spelarplan på Vegavallen på fastigheterna Vallskoga 1:120 och Tierp 
2:1 samt att befintligt arrendeavtal med Nordupplands fotbollsallians 
gällande konstgräsplan sägs upp från och med 2025-12-31. 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S) och Matilda Svahn (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande /Bilaga/. 
 
Lisbeth Piatos (V) reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) 
yrkande. 
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Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommun står inför den enskilt största investeringen någonsin. Det 
står helt klart, enligt verksamhetens genomförda förstudie i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut och i enlighet med tidigare fattade beslut att 
nybyggnation av kommunala fastigheter ska ske i Tierps kommunfastigheter 
ABs regi, att investeringen bedöms landa på totalt 535,9 miljoner. Det är en 
mycket, mycket stor enskild investering för en kommun i Tierps storlek. 
Den årliga driftkostnaden för den samlade investering beräknas öka från 
dagens nivå med 24,4 miljoner från och med år 2028. Men redan år 2026 
kommer belastas med en driftkostnad av engångskaraktär på 32 miljoner. 
Utgångsläget för Tierps kommun är det motsatta, det finns tydliga behov av 
att sänka dagens driftkostnader för att ekonomiskt mäkta med att nå ett 
driftresultat på minst två procent i enlighet med målen för god ekonomisk 
hushållning.  
 
Kommunfullmäktige står inför ett vägval med tre alternativ utifrån den 
ekonomiska verkligheten: 
 

 Genomföra investeringen i sin helhet i egen regi med följden 
skattehöjning, avveckling av verksamhet och kraftiga neddragningar 
inom alla verksamhetsområden samt investerings- och 
exploateringsstopp de närmaste åren. 

 Riva upp besluten kopplade till ”Framtidens skolsituation i Tierps 
köping” och enbart genomföra nödvändiga åtgärder för att 
verksamheten ska kunna återgå till befintliga lokaler. 

 Bjuda in näringslivet för att i samverkan hitta en samhällslösning 
som möjliggör en F-9 skola samtidigt som kommunens exploatering 
och tillväxtsatsningar kan fortgå i hela Tierps kommun. 

 
Att enbart lappa å laga Centralskolan ser vi inte som ett alternativ. Elever 
och medarbetare förtjänar bättre än så. Då återstår två alternativ att välja 
mellan. Om man väljer alternativ ett och Tierps kommun tar hela 
investeringen i egen regi tillförs nya skolplatser och nya lokaler men i övrigt 
tillförs inte kommunen annat än avskrivningskostnader och lån som tickar 
ränta. Fler skolplatser inne i Tierps köping kostar bara pengar om 
kommunen inte samtidigt kan investera i infrastruktur för bostadsbyggande. 
Kommunmedborgarnas ekonomi tål inte en skattehöjning, ekonomin är tufft 
pressad hos många redan idag. Sist men inte minst, vi i Alliansstyret säger 
definitivt nej till att en investering i centrala Tierp stoppar all investering 
och utveckling i resten av kommunen för många år framöver. Den 
centraliseringen är inget vi kan ställa oss bakom. Dessutom rimmar stoppad 
exploatering och utebliven matchning av bostadsbyggande illa med de 
intentioner en enig kommunstyrelse ställt sig bakom kopplat till projektet 
Nordupplands industrikluster som leds av Stockholms 
Handelskammare/Uppsalakontoret. Vi bygger vårt förslag på framtidstro, då 
måste kommunen klara av den mycket komplexa utmaningen att följa 
inriktningen som kommunfullmäktige beslutat samtidigt som övriga planer 
på tillväxt och utveckling kan ske.  
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Att lamslå kommunen med en halvmiljardersinvestering är samma sak som 
att ge upp och tacka nej till de möjligheter som kommunen står inför kopplat 
till de investeringar som sker runt om i teknik-, energi- och 
industriföretagen. Vi tror på dem och därför ställer vi oss bakom det tredje 
alternativet som gör att kommunen klarar av att matcha upp med såväl skola 
som exploatering kopplat till bostadsbyggande och tillväxt i hela 
kommunen. 
 
Även kommunens fastighetsbolag har flaggat för att investeringen kopplat 
till Centralskolan är för stor för att kunna bäras av bolaget samtidigt som 
kommunkoncernen redan idag är investeringstung. Att låta en privat part 
bygga och förvalta lokalerna genom ett hyresavtal med kommunen lättar 
inte investeringsbördan. Ett sådant hyresavtal räknas in i 
nettokoncernskulden, dvs det spelar ingen roll för kommunkoncernens 
långivare om kommunen tecknar ett långt hyresavtal för fastigheterna eller 
bygger själv eftersom belastningen på ekonomin likställs. Då kan man lika 
gärna bygga sina egna verksamhetslokaler. Då återstår bara en väg att gå för 
att elever och medarbetare på Centralskolan ska ha ändamålsenliga lokaler, 
att undersöka möjligheterna att öppna upp för att en privat aktör köper 
skolområdet samt tar över drift och verksamhet och utifrån sina ekonomiska 
muskler ordnar ändamålsenliga lokaler anpassade till den verksamhet som 
bedrivs.  
 
Att vi i Alliansen söker stöd för detta alternativ är en konsekvens av att vi 
alla i politiken fått förstudien på bordet. Alla kan konstatera att de 
ekonomiska förutsättningarna för Tierps kommun inte finns utan att 
drastiska åtgärder behöver vidtas för att genomföra det önskemål och 
inriktning som kommunfullmäktige pekat ut gällande en nybyggnation för 
600 elever på nuvarande tomt. Vår väg framåt bygger på att vi vill ha 
småskolorna och tillhörande förskolor på landsbygden kvar och vi vill 
fortsätta möjliggöra tillväxt i hela kommunen exempelvis genom VA-
utbyggnad samtidigt som vi säger nej till skattehöjning. Därför föreslår vi 
att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda ett försäljningsförslag som 
presenteras för kommunfullmäktige att ta ställning till. Att i denna 
ekonomiskt pressade situation kroka arm med näringslivet för att med deras 
hjälp möjliggöra kommunfullmäktiges uttalade beslut om bibehållen F-9 
skolverksamhet i ändamålsenliga lokaler på nuvarande fastighet ser vi som 
den klokaste lösningen i detta läge.  
 
Tidsmässigt bedöms inte processen framöver att dra ut på tiden oavsett 
vägval. Den viktigaste faktorn är en snabb detaljplaneprocess. I det fall att 
kommunfullmäktige efter kommunstyrelsens utredning beslutar att fullfölja 
en försäljning av Centralskolan kommer nödvändiga investeringar landa i 
privat sektor som ej lyder under lagen om offentlig upphandling vilket i sin 
tur kapar ordentligt med tid i byggprocessen.  
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Beslutsmotivering 
Beslut ämnar ge en möjlighet till att skapa de bästa förutsättningarna för den 
framtida skolsituationen i Tierps Köping såväl som i övriga delar av 
kommunen samtidigt som tillväxt och exploatering kan fortgå utan att en 
skattehöjning behöver ske för att undvika massiv avveckling av 
verksamheter inom alla verksamhetsområden. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget syftar till att möjliggöra den inriktning kommunfullmäktige 
beslutat gällande Centralskolan om en F-9 skola på nuvarande tomt med 
plats för 600 elever samt nya lokaler för Anpassas skola på Aspenskolans 
område. 
 
Mål och uppdrag 

• 11.6 Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög 
kvalitet och tillgänglighet i hela kommunen. 

• 16.5 Kommunens soliditet inklusive samtliga pensionsförpliktelser 
ska på lång sikt återställas till minst 25 procent. På kort sikt ska 
målet vara 2023 – 20 procent och 2025 - 25 procent. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Utredningsresurserna utgår från ordinarie uppdrag och befintliga 
ekonomiska ramar för respektive del samt de specifika besluten kopplade 
till finansiering av Centralskolan. I budget 2024 beslutades 300 tkr tilldelas 
Medborgarservice - samhällsbyggnad för följande ändamål: ”Eventuella 
utredningskostnader kopplade till Centralskolan samt köksinvesteringen.” 
Frågan är av prioriterad karaktär och det finns en medvetenhet att 
konsekvensen av uppdraget leder till att andra arbetsuppgifter kan bli 
nedprioriterade eller förskjuts i tid. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Bifall 
Viktoria Söderling (S) yrkar bifall till att-sats 1 och 2 i förslag till beslut. 
 
Viktoria Söderling yrkar bifall till att-sats 3 i tjänsteutlåtandet, att godkänna 
beställning gällande rivning och nybyggnation av ny skolbyggnad, 
Centralskolan F-9, för 600 elever och nya skyddsrum på fastigheten Tierp 
84:11 till TKAB. Efter framtagande av programhandling skall ny 
kostnadskalkyl och tidsplan redovisas till kommunstyrelsen för 
godkännande.  
 
Emma Lokander (M), Joakim Larsson (SD) samt Lotta Carlberg (C) yrkar 
bifall till liggande förslag. 
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Tilläggsyrkande 
I händelse av att Viktoria Söderlings (S) yrkande gällande den tredje att-
satsen faller yrkar Viktoria Söderling (S) att förslaget kompletteras med 
finansiering för förstudien samt kommande utredning eftersom dessa då inte 
kan bokföras på projektet. 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att att-sats 4-6 i förslag till beslut 
återremitteras,  
 
att återremittera förslaget om anpassad skola för att först landa i vilken grad 
av integrering med grundskolan vi vill ha, samt 
  
att utreda såväl ekonomiska som verksamhetsmässiga konsekvenser av en 
flytt av konstgräsplanen.  
 
Avslag 
Emma Lokander (M), Joakim Larsson (SD) samt Lotta Carlberg (C) yrkar 
avslag till Viktoria Söderlings (S) tilläggsyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på om att-sats 4-6 i förslag till beslut ska 
avgöras idag eller återremitteras i enlighet med Viktoria Söderlings (S) 
återremissyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att att-satserna 
ska avgöras idag.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till att-sats 4-6- i 
liggande förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla att-satserna 4-6 i liggande förslag till beslut.  
 
Ordförande finner att kommunstyrelsens beslutar i enlighet med att-sats 1 
och 2 i liggande förslag till beslut.  
 
Ordförande ställer proposition på att-sats 3 i förslag till beslut och att-sats 3 
i tjänsteutlåtandet och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla att-sats 
3 i förslag till beslut.  
 
Ordförande ställer proposition på avslag eller bifall till Viktoria Söderlings 
(S) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå 
Viktoria Söderlings (S) tilläggsyrkande. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 28/2024 
• Förslag till beslut 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
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• PM ”Fördjupad förstudie framtida skolsituation Tierps Köping” med 
bilagor 

• PM ”Evakuering Centralskolan” 
 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Utbildningschef 
• Chef Kultur och Fritid 
• Chef Medborgarservice 
• VD TKAB 
• Fastighetsstrateg 
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§ 100 
Dnr KS/2024:198  

Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg i 
Uppsala län 2024-2026 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anta Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) i 
Uppsala län. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I Uppsala län har kommunerna och regionen en gemensam samordning och 
ledning av hälsosystemets områden inom samverkansorganisationen hälsa, 
stöd, vård och omsorg (HSVO). Strategin är treårig och tas fram i samarbete 
mellan Region Uppsala och kommunerna i Uppsala län. I strategin fastställs 
mål och fokusområden för den gemensamma utvecklingen och planeringen 
av arbetet med hälsa, stöd, vård och omsorg i länet. Fokusområden och 
delmål ger inriktning och stöd till arbetet inom samverkansorganisationen 
HSVO och hos huvudmännen i länet. På lokal nivå tar respektive kommun 
och regionen fram samverkansplaner med aktiviteter. 
 
I strategin för 2024–2026 tydliggörs förutsättningarna för arbetet att möta 
behoven inom hälsosystemet. Invånarantalet ökar i Uppsala län samtidigt 
som medelåldern stiger, vilket påverkar invånarnas behov, beteenden och 
förväntningar.  
 
Det är viktigt med en samlad riktning och gemensamt agerande från 
huvudmännen. Det behövs ett övergripande system som kan agera säkert 
och snabbt på förändringar. Det blev tydligt under coronapandemin, då det 
krävdes nya arbetssätt och snabb omställning. I Uppsala län har samverkan 
och samordning av hälsosystemet skett inom samverkansstrukturen HSVO. 
 
Syftet med strategin är att stärka och säkerställa en väl fungerande 
samverkan inom hälsosystemet i Uppsala län för att möta individernas 
behov av hälsa, stöd, vård och omsorg. Strategin ska  

• bidra till goda relationer och tillit genom stärkt samverkanskultur  
• öka kunskapen om HSVO:s organisation och systemledning 
• ge inriktning och styra framtagande av planer. 

 
Samråd HSVO behandlar ”Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård 
och omsorg (HSVO) 2024-2026” 15 mars 2024, därefter ska respektive 
kommun och Region fastställa densamma. 
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Beslutsmotivering 
I Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) 
omfattas verksamheter på flera olika nivåer både politiskt och inom 
tjänsteleden, den berör samverkan i allt från långsiktigt strategiska beslut till 
en samverkan i det dagliga arbetet. Genom strategin mynnar en struktur ut 
som håller samman alla dessa delar, den lyfter även fram gemensamma mål 
att arbeta med. För de kommande tre åren framgår tydligt ett fokus på 
utveckling av att stärka förutsättningar för samverkan inom förebyggande 
och hälsofrämjande insatser, nära vård, kompetensförsörjning samt 
krishantering och beredskap. Genom strategi för samverkan skapas 
förutsättningar för Tierps kommuns invånare att få rätt stöd, vård och 
insatser på ett samordnat sätt i rätt tid. 
 
Den samverkan som sker genomförs med en ansvarsfördelning som utgår 
från den lagstiftning respektive huvudman har i ansvar att följa. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Strategin skapar förutsättningar för sömlös samverkan och samarbete kring 
barn och unga utifrån evidensbaserade metoder och standardiserade 
vårdförlopp. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål  

• 3.3 Ökad självskattad hälsa och minskade hälsoskillnader mellan 
grupper och individer bland kommunmedborgarna.  

• 3.4 Minskat missbruk av alkohol, narkotika, doping, tobak och spel. 
•  3.5 Mer vård, inklusive specialistvård, ska erbjudas nära i 

samverkan med andra aktörer.  
• 3.6 Minskad psykisk ohälsa hos såväl vuxna som barn.  
• 3.7 Minskad ofrivillig ensamhet bland äldre. 

Beslutet bidrar till uppdrag  
• 6.2.a Fokus på tidiga insatser och förebyggande arbete redan i 

förskolan för högre resultat. 
• 6.2.g Stärka det förebyggande elevhälsoarbetet. Särskilt fokus på att 

förebygga psykisk ohälsa.  
• 6.2.h Arbeta med barn och ungas psykiska hälsa redan från förskolan 
• 6.2.i stärka föräldraskapet hos föräldrar som har barn med hög 

skolfrånvaro. 
• 6.6.a Riktade insatser för suicidprevention 
• 6.6.b Utveckla arbetet med personcentrarad vård för att stärka den 

enskildes delaktighet, inflytande och självbestämmande över utförda 
insatser. 

• 6.6.f Aktivt arbeta med effektiv och nära vård i samverkan med 
regionen. 

• 6.6.g Arbeta förebyggande med uppsökande verksamhethos personer 
äldre än 80 år för att kunna kartlägga och tidigt möta framtida behov. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
På lång sikt är det en förutsättning att samverka med Region Uppsala och 
länets övriga kommuner för att klara framtidens ekonomiska utmaningar 
inom hälsa, stöd, vård och omsorg. Kommunens aktiviteter inom strategin 
ryms inom och beror av ram. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 37/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) i 

Uppsala län 2024-2026 
 
Beslutet skickas till 

• Handläggare  
• Region Uppsala 
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§ 101 
Dnr KS/2023:1046  

Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att fastställa taxa för Färdtjänst och riksfärdtjänst inom Vård och omsorg att 
gälla från och med 30 april 2024 till och med 30 september 2027, samt 
 
att upphäva tidigare beslut gällande taxa inom området (KS 2021/398). 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S) och Matilda Svahn (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande. 
 
Lisbeth Piatos (V) reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) 
yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Verksamheten har tagit fram ett förslag till revidering av färdtjänsttaxan. 
Dessa togs inte av Kommunfullmäktige 2024-02-27 utan återremitterades 
för att anpassas till den nyligen reviderade taxemodellen i länets 
kollektivtrafik.  
 
Utifrån återremissen har verksamheten sett över möjligheten att anpassa 
taxemodellen till länets kollektivtrafik.  
 
Det liggande förslaget till ny taxa för färdtjänst har tagits fram med stöd av 
Tierps kommuns tidigare taxamodell för färdtjänst i kommunen där det 
finns ett minimibelopp och för resor som överstiger den beräknas med en 
procentsats av taxameterbeloppet.  
 
Verksamheten har på uppdrag av Kommunfullmäktige gjort en 
omvärldsbevakning där man kan konstatera att ingen kommun i länet har 
reviderat färdtjänsttaxan efter ULs nya biljettpriser i kollektivtrafiken.  
 
Det finns ett incitament för samhället att sänka kostnader i kollektivtrafiken 
för det finns en samhälls- och klimatvinst att fler reser kollektivt än att åka i 
varsin bil etc. Något sådant incitament finns inte i färdtjänsten. Därav skiljer 
sig färdtjänsten jämfört med kollektivtrafiken. Färdtjänsten ger även en 
högre servicegrad.  
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Efter granskning av de färdtjänstresor som utförs i kommunen har 
verksamheten kunnat utläsa att 63 % av alla resor är inom ramen för en 
kostnad på 50 kr. Endast 3 % utgör längre dyrare resor. Detta innebär att 
snittkostnaden för en färdtjänstresa innan eventuell höjning uppgår i dag till 
70 kr samt med förslagets höjning innebär detta en ny snittkostnad med 90 
kr per resa.  
 
Beslutsmotivering 
Taxan säkerställer att avgift tas ut i enlighet med gällande lagstiftning och 
skälig nivå.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet har en viss påverkan på de barn och unga som är berättigade till 
färdtjänst, vilket är en mindre andel av alla färdtjänstberättigade. Genom att 
beslutet innebär en höjning av taxan kan det påverka barn och unga negativt 
då det blir en ökad kostnad. Några särskilda aktiviteter har inte genomförts 
för att särskilt lyfta barn och ungas synpunkter kring det nya förslaget.  
 
Mål och uppdrag 
Verksamheten har fått i uppdrag av Kommunstyrelsen att se över de taxor 
och avgifter som tas ut. Därav har ett förlag till revidering tagits fram 
gällande färdtjänsttaxan.  
 
Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara effektiva, 
transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till effektiv verksamhet 
och rättssäkerhet i handläggning. Transparens genom att riktlinjer och taxa 
är tillgängligt för invånare genom att de finns tillgängliga på kommunens 
hemsida.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Genom att höja egenavgiften med ett minimibelopp på 50 kr och 30% av 
taxameterbeloppet innebär minskade kostnader för kommunen med ca 250 
tkr per år.  
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att vidhålla 25% av taxameterbeloppet och inte 
höja till 30%, 
 
att införa ett tak så att en enkelresa inte kan kosta mer än 120 kr, samt  
 
att införa ett tak på riksfärdtjänst så att resan inte kostar mer än 700 kr. 
 
Bifall 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) och Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till 
liggande förslag. 
 
Avslag 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar avslag till Viktoria Söderlings (S) 
yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderlings 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla liggande 
förslag.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst  
• Utredning - Taxemodell för färdtjänst och riksfärdtjänst 
• Beslut kommunfullmäktige § 8/2024 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Områdeschef Myndighet och kvalitet 
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§ 102 
Dnr KS/2024:338  

Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 och framåt 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att junis kommunfullmäktigesammanträde utgör budgetfullmäktige och att 
mötestiden anpassas, start kl. 14.00, för tillhörande allmänpolitisk debatt, 
samt  
 
att junis allmänpolitiska temadebatt flyttas till novembersammanträdet och 
att mötestiden för novembersammanträdet anpassas därefter, start kl. 16.00. 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S) och Matilda Svahn (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande /Bilaga/.  
 
Lisbeth Piatos (V) reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) 
yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Med ett budgetbeslut i november hinns inte verksamhetsanpassningar 
genomföras inför årets start samt ekonomisk uppföljning tappar de två första 
månaderna under varje budgetår. Verksamheterna har en extrem tidspress 
för att få de interna budgeterna på plats inför den 1/1. Mer eller mindre en 
ogörbar uppgift med ordinarie bemanning och tillgång på ekonomer i 
organisationen. Effekten blir att de interna budgetarna blir sena och därmed 
kan inte ekonomisk uppföljning i ekonomisystemen göras redan från start 
den 1 januari. Det i sin tur leder till att identifiering av behov av ekonomiska 
åtgärder för att budet ska följas dröjer för länge på våren och värdefull tid 
tappas under årets första månader. Ett exempel på detta problem är att först i 
februari tas beslut i kommunstyrelsen om interkommunal ersättning, men 
det bör ju göras innan nyår. Anledningen är att internbudgeten inte finns på 
plats och då blir det svårt att räkna fram kommunens egna kostnader inom 
utbildningsverksamheterna. 
 
I stället för att budgeten beslutas på kommunfullmäktigesammanträdet i 
november föreslås den nu beslutas i juni. Då finns tid att få det ekonomiska 
ramverket på plats samt förbereda för att få helårseffekter av budgetens 
förslag på verksamhetsförändringar. Särskilt förändringar som innefattar 
personal kräver flera månaders framförhållning. Budgetbeslut i juni i 
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kommunfullmäktige ger också effekten att den ekonomiska uppföljningen 
med kopplade åtgärder kommer igång redan när budgetåret startar.  
 
Efter att budgetbeslut i juni fattats finns det sedan tid att under hösten vid 
behov lyfta upp förslag till ombudgeteringar att behandla i 
kommunfullmäktige, exempelvis vid förändrade skatteunderlagsprognoser. 
Novemberfullmäktige föreslås anpassas till att ha utrymme att behandla den 
allmänpolitiska temadebatten. 
 
Numera finns ett aktivt arbete med åtgärdsförslag och kopplade 
ombudgeteringar som lyfts upp ändra från utskottens diskussioner till 
kommunfullmäktige under innevarande budgetår. Det kommer att krävas ett 
mer aktivt arbete med löpande budgetarbete av politiken i sin helhet under 
hela året framöver för att även anpassa till kommande år. Det ser vi i 
Alliansen som en god förbättring eftersom det ökar förståelsen och 
kunskapen i de ekonomiska frågorna vilket ger bättre anpassade åtgärder 
och förslag när det så krävs. Denna kvalitetshöjning tror vi att medborgarna 
förväntar sig av oss politiker oavsett partitillhörighet. 
 
Beslutsmotivering 
Att genomföra omställningen gällande tidpunkt för budgetbeslut under 2024 
anses vara nödvändigt för att i möjligaste mån nå helårseffekter av de 
förslag som beslutas i budget. 2024 är ett mycket utmanande 
kommunekonomiskt år och det är av största vikt att gå in i 2025 med en 
implementerad budget där åtgärderna är på plats 1/1. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparenta och rättssäkra.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Budgetberedningen hålles inom befintlig ram. Då junimötet samt 
novembermötet anpassas i tid till att budgetbeslutet tidigareläggs krävs 
ingen ytterligare finansiering av kommunfullmäktiges sammanträden. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att bibehålla budgetprocessen som den är i år, 
samt 
 
att inleda en dialog för att forma en budgetprocess som kan hålla över tid 
inför nästa år. 
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Bifall 
Emma Lokander (M), Lotta Carlberg (C) och Sara Nordfors (L) yrkar bifall 
till liggande förslag. 
 
Lisbeth Piatos (V) yrkar bifall till Viktoria Söderlings yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderlings 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla liggande 
förslag. 
 
Joakim Larsson (SD) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunstyrelsen beslutar enligt liggande 
förslag. (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 6 röster 
Nej – 6 röster 
Avstår – 3 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 38/2024 
• Förslag till beslut 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• VD ABTB/TKAB 
• VD TEMAB/TFAB 

  



Omröstningsprotokoll
Kommunstyrelsen 2024-04-10

Ja Nej Avst

x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

xx

x

x

Nyberg, Jonas, Ledamot (S)

Rindå, Marie-Louise, Ledamot (S)

Larsson, Benny,  Ledamot (S)

Svahn, Matilda, Ledamot (S)

Piatos, Lisbeth, Ledamot (V) 

Åkerlund, Elin, Ledamot (KD)

Nordfors, Sara,  Ledamot (L)

Larsson, Joakim, Ledamot (SD)

Ljungmark, Maj-Louise , Ledamot (SD)

Jan Jansson, Ledamot  (SD) - ersättare

Söderling, Viktoria, 2:e vice ordf (S)

Ärende: § 102 Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 och framåt

Sjödal Sara, Ordförande (C)

Lokander Emma, 1:e vice ordf (M)

Carlberg Lotta, Ledamot (C)

Birkehorn Karlsen, Lars-Göran, Ledamot (M)
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§ 104 
Dnr KS/2024:385  

Avsiktsförklaring mellan AB Tierpsbyggen, Tierps kommun och 
HSB 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna avsiktsförklaringen mellan parterna nedan för att fortsätta 
arbetet med att kartlägga möjliga befintliga fastighetsbestånd samt möjliga 
markområden för nybyggnation att sälja till HSB. 
 

(1) Tierps kommun, org nr 212 000-0266, 815 80 Tierp, (“Tierps 
kommun”).  
 

(2) Aktiebolaget Tierpsbyggen, org nr 556088-2325, 815 38 Tierp, 
(”Tierpsbyggen”) 
 

(3) HSB Uppsala ekonomiska förening, org nr 717 600-4641, 753 23 
Uppsala (“HSB Uppsala”). 

 
Sammanfattning av ärendet 
AB Tierpsbyggen är ett av Tierps kommunfastigheter AB, helägt 
bostadsföretag. Enligt ägardirektiven för Tierps kommunfastigheter ska 
bolaget samverka med de kommunala förvaltningarna och planera och 
genomföra försäljning av fastigheter där,  
 

− kommunkoncernen ej bedriver verksamhet 
− kommunkoncernen ej avser att nyttja för verksamhet 
− kommunen ej anser att fastigheten ur annat perspektiv är av 

kommunalt ägandeintresse 
 

Ägardirektiv för Tierp kommunfastigheter AB.pdf 
 
Styrelsen Tierpsbyggen har ställt sig bakom förslaget till avsiktsförklaringen 
och beslutar efter KS godkännande att signera avsiktsförklaringen. Vilka 
bostäder och markområden som blir aktuella är kommande beslutsärenden. 
Omfattning som beskrivs i avsiktsförklaringen är en lägsta nivå för att HSB 
ska gå vidare med avsikten att förvärva befintligt fastighetsbestånd och 
markområden för nybyggnation. 
 

https://www.tierp.se/download/18.132afa5918138512dbc6d3b3/1655797901264/%C3%84gardirektiv%20f%C3%B6r%20Tierp%20kommunfastigheter%20AB.pdf
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Beslutsmotivering 
Tierps kommun har stort behov av att externa parter etablerar sig i 
kommunen för att bidra till ett positivt bostadsbyggande. Inte minst då det 
planeras stora investeringar i norduppland med bland annat stort behov av 
bostäder som speglas i partnerskapet tillväxtkluster Norduppland.  
Tillväxtklustret Norduppland - tierp.se  
HSB Uppsala har ett stort intresse av att etablera sig i Tierp genom 
förvaltning, utveckling och ägande av hyresrätter samt nyproduktion av 
bostäder. HSB Uppsalas samarbete bygger på aktivt deltagande i 
kommunens utveckling samt viljan av vara en naturlig samarbetspartner i 
det lokala näringslivet.  
HSB Uppsalas kärnvärderingar: Engagemang, Trygghet, Hållbarhet, 
Omtanke och Samverkan ska vara tydliga i alla samarbeten. 
Mot denna bakgrund har Tierps kommun, AB Tierpsbyggen och HSB 
Uppsala ingått denna ”Avsiktsförklaring”.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser beaktas i arbetet inför beslut då flera 
bostadsområden samt mark för bostadsbyggande med olika 
familjeförhållanden samt nationaliteter finns.  
 
Mål och uppdrag 
Målet är att följa styrelsens beslut och ägardirektiv.  
Ägardirektiv för Tierp kommunfastigheter AB.pdf 
 
AB Tierpsbyggen avser under 2024 (”förhandlingstiden”) föra förhandlingar 
med HSB Uppsala om fastighetsförsäljning. Som grundläggande villkor för 
fastighetsförsäljningen är AB Tierpsbyggen och HSB Uppsala överens om 
att följande ska gälla:  

- Fastigheterna som omfattas av förhandlingarna är fastigheter i 
centrala Tierp och dess omedelbara närhet. 

- Värdering av fastigheterna sker av en oberoende värderingsman 
utsedd av AB Tierpsbyggen och HSB Uppsala gemensamt. 

- Priset för fastigheterna ska basera sig på värderingsmannens 
bedömning och genomförd Due Diligence. 

- Fastigheterna ska föras över till ett bolag innan försäljning om båda 
parter ger sitt godkännande till detta. 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
AB Tierpsbyggen, Tierps kommun och HSB Uppsala ska svara för sina 
kostnader med anledning av denna ”Avsiktsförklaring”.  
  

https://www.tierp.se/foretag/starta-driva-och-utveckla/projekt-och-samverkan/tillvaxtklustret-norduppland.html
https://www.tierp.se/download/18.132afa5918138512dbc6d3b3/1655797901264/%C3%84gardirektiv%20f%C3%B6r%20Tierp%20kommunfastigheter%20AB.pdf
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Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Avsiktsförklaring mellan AB Tierpsbyggen, Tierps kommun och 

HSB 
• Ägardirektiv Tierps kommunfastigheter AB 
• Styrelseprotokoll AB Tierpsbyggen 2024-02-23 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Medborgarservice 
• VD AB Tierpsbyggen 
• HSB     
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